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§251 Strategi för arbetet med krisberedskap och civilt försvar i Mölndals stad
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§253 Anpassning av lokaler avsedda för kontaktcenter Mölndal
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§256 Fairtrade city- Alternativa metoder att verka för rättvis handel
§257 Förändring av beslutshantering inom området medicintekniska produkter
§258 Förändring av omfattning av central internationell samordning inom Mölndals stad
§259 Förslag till utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och avlopp

§260
Förslag till revidering av brukningsavgift för Mölndals stads taxa för vatten och 
avloppstjänster

§261
Taxa för Räddningstjänsten för LSO-tillsyn och LBE-tillstånd 2020- förlängning av 
tidigare beslut

§262
Införande av taxa med anledning av nya regler för ägar- och ledningsprövning av 
fristående verksamheter

§263 Justering av taxa för offentligt kontroll inom livsmedels-lagstiftningen
§264 Begäran från byggnadsnämnden om att få utnyttja eget kapital
§265 Svar på motion (SD) om att lägga ner stadens hyrcykelsystem
§266 Svar på motion (V) om pendelparkeringar
§267 Uppdrag utredning av framtida drift för Streteredsbadet
§268 Information om utredning av solcellspark på Kikås
§269 Uppdrag om kostnadseffektiv upphandlings- och inköpsorganisation
§270 Utvärdering av jämställdhetspriset

§271
Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Fässberg 1:33, 1:63 och 
1:64

§272 Mölndals stads ekonomirapport för oktober 2019
§273 Initiativärende från (SD) angående IS terrorister
§274 Information Forsåker
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§ 246

Förändring av ärendelistan

Beslut
Ändringar av ärendelistan godkänns.

Ärendet
Ordförande meddelar att följande förändringar görs på dagordningen:
- Ärende 27 rörande markanvisning för LSS-boende utgår.
- Ärende rörande återvändande IS-terrorister initierat av Fredrik Mellbin (SD) läggs till.
- Information om Forsåker/Mölndala AB läggs till.
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§ 247

Redovisning av delegeringsbeslut

Ärendet
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och tjänste-
män i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 27 februari  
2019, § 66. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommun-
styrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor finns tillgängliga i de förtroende-

valdas läsplattor, delegeringsbesluten finns även tillgängliga på stadsledningsförvaltningens
kansli.

KS 284/19-6  Delegeringsbeslut enligt punkt C12

KS 36/19-4  Beslut om Säkerhetskyddschef

KS 333/19-1  Delegeringsbeslut - Yttrande över förslag om skuldsanering

TEN 534/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 535/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 543/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 560/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 571/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning
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TEN 566/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 572/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 575/19-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

KS 91/19-9  Enligt punkt A2 och A6, Nyanställda SLF 20190915 - 20191015

Protokoll

Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida:
Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 12 november 2019.
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 november 2019.
Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott den 7 november 2019.
Kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott den 15 oktober och den 12 november 2019.
Kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott den 29 oktober 2019.
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§ 248

Meddelanden

Ärendet
1.

Sveriges kommuner och landstings cirkulär (https://skl.se/cirkular) 

19:37 - Premie för TGL-KL 2020

19:39 - Värdesäkring av ersättning som betalas till lärare, skolledare och syofunktionär som 
inte har fått försäkringsskydd enligt AGS-KL

19:42 - Omvårdnadsbidrag och ändrad personkrets i Föräldraledighetslagen

19:47 - Ändringar till Överenskommelse om lönestatistik – SÖK T samt ny handbok 
AID, Arbetsidentifikation, och justeringar av etikettlista

2. Protokollsutdrag från västra hälso- och sjukvårdsnämnden, § 240 - Uppdrag avseende 
flexlinjer.

3. Protokoll från kommunfullmäktiges möte den 23 oktober 2019.

4. Kallelse och handlingar till Göteborgsregionens kommunalförbunds styrelsemöte och till 
det delregionala kollektivtrafikrådets möte den 22 november 2019.

5. Kallelse till Räddningstjänsten Storgöteborgs fullmäktigemöte den 28 november 2019.

6. Information från Västra Götalandsregionen om regional fysisk planering.

7. Kallelse till Räddningstjänsten Storgöteborgs styrelsemöte den 3 december 2019.
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§ 249

Information från Brottsförebyggande rådet

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Helena Söderberg, brottsförebyggande samordnare i staden, föredrar lägesbild kring 
våldsbejakande extremism och hedersrelaterat våld och förtryck samt stadens 
insatser/aktiviteter inom området.
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§ 250

KS 289/19

Plan för central krisledning i Mölndals stad

Beslut
Kommunstyrelsen antar riktlinjen ”Plan för central krisledning i Mölndals stad”.

Kommunstyrelsen ger i uppdrag till stadsledningsförvaltningen att senast under år 2020 ta 
fram anvisningar som mer detaljerat beskriver arbetet i krisledningsorganisationens olika 
funktioner samt en bemanningsplan.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige upphäver beslut KS 223/13 (Plan för samhällsstörning).

Ärendet
Mölndals stad ska för varje ny mandatperiod fastställa en plan för hur staden ska hantera 
extraordinära händelser. (Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och 
vid extraordinära händelser i fredstid och under höjd beredskap).

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 125.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar riktlinjen ”Plan för central krisledning i Mölndals stad”.

Kommunstyrelsen ger i uppdrag till stadsledningsförvaltningen att senast under år 2020 ta 
fram anvisningar som mer detaljerat beskriver arbetet i krisledningsorganisationens olika 
funktioner samt en bemanningsplan.

Kommunfullmäktige upphäver beslut KS 223/13 (Plan för samhällsstörning).

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Säkerhets- och beredskapsenheten
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§ 251

KS 287/19

Strategi för arbetet med krisberedskap och civilt försvar i Mölndals 
stad

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Strategi för krisberedskap och civilt försvar antas och strategin gäller för stadens samtliga 
nämnder och förvaltningar. Strategin ska även gälla för samtliga Mölndals stads direkt eller 
indirekt helägda bolag.

Kommunfullmäktige upphäver beslut KS 412/17 (Policy för säkerhet och krisberedskap).

Ärendet
Mölndals stad ska enligt Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och Sveriges 
kommuner och landstings ”Överenskommelse om kommunernas krisberedskap 2019-2022” ta 
fram ett styrdokument som beskriver kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet 
med krisberedskap under mandatperioden. Denna strategi motsvarar ovan beskrivet 
styrdokument.

Strategin utgår från kommunens uppgifter enligt Lag (2006:544) om kommuners och 
landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och under höjd beredskap
och Förordning (2006:637) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extra 
ordinära händelser i fredstid och under höjd beredskap.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 126.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Strategi för krisberedskap och civilt försvar antas och strategin gäller för stadens samtliga 
nämnder och förvaltningar. Strategin ska även gälla för samtliga Mölndals stads direkt eller 
indirekt helägda bolag.

Kommunfullmäktige upphäver beslut KS 412/17 (Policy för säkerhet och krisberedskap).
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 252

KS 248/18

Riktlinjer för säkerhetsskydd

Beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för säkerhetsskydd.

Kommunstyrelsen ger i uppdrag till stadsledningsförvaltningen att under år 2020 ta fram 
anvisningar för hantering av säkerhetsskyddsklassificerad information.

Ärendet
Utifrån stadens Policy för säkerhet- och krisberedskap har kommunstyrelsen till uppgift att 
besluta om riktlinjer för säkerhetsarbetet. Mölndals stad ska planera och vidta de säkerhets-
skyddsåtgärder som behövs för att skydda den information och de verksamheter som är av 
betydelse för Sveriges säkerhet.

En ny säkerhetsskyddslag med tillhörande förordning och föreskrifter trädde i kraft tidigare i 
år. Stadsledningsförvaltningens förslag på riktlinjer är utformade i enlighet med dessa regel-
verk och anger hur arbetet med säkerhetsskydd ska bedrivas i Mölndals stad. Förvaltningen 
föreslår även att specifika anvisningar för hantering av säkerhetsskyddsklassificerad 
information ska tas fram.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 25 september 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, §127.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för säkerhetsskydd.

Kommunstyrelsen ger i uppdrag till stadsledningsförvaltningen att under år 2020 ta fram 
anvisningar för hantering av säkerhetsskyddsklassificerad information.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Säkerhets- och beredskapsenheten
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§ 253

KS 358/19

Anpassning av lokaler avsedda för kontaktcenter Mölndal

Beslut
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget av anpassning av lokaler i stadshuset avsedda för 
kontaktcenter Mölndals verksamhet enligt bilaga 1.

Ärendet
Kommunstyrelsen har beslutat att etablera en kommungemensam kundtjänst i staden och gett 
serviceförvaltningen i uppdrag ett etablera densamma.

Stadsledningsförvaltningen genom fastighetsavdelningen anvisar ur ett lokalstrategiskt 
perspektiv lokaler avsedda för ett kontaktcenter.

Kontaktcenter Mölndal ska:
Utveckla en kundtjänstfunktion med ett tydligt kundperspektiv (tjänsteinnovation) som ger 
jämlik service och information till kunderna och medborgare i de kanaler de använder.

Producera tillförlitlig statistik och data som underlag för verksamhetsutveckling och 
uppföljning.

Vara en aktiv del i att utveckla ärendehantering med digital teknik som stöd för att frigöra
arbetstid i förvaltningarna (processinnovation) efter att en grundlig analys gjorts av varför 
repetitiva frågor i ärendet uppstår s.k. onödig efterfrågan och dess orsak inte kan undanröjas.

Målsättning:
• Höjd medborgarnytta.
• Medborgaren ska få svar utifrån sina behov.
• Ökad intern effektivitet.
• Stärkt varumärke.
• Stärkt arbetsgivarvarumärke.

Kontaktcenter består av två lokalytor och benämns frontdesk och aktivitetsbaserat backoffice. 
Frontdesk består av en offentlig och öppen del innehållande digitala lösningar, mötesplatser 
samt två tysta samtalsrum för besökare. Här ges möjlighet att möta medborgarna och utöver 
vägledning, rådgivning och information också ge enklare handledning för digital ärende-
hantering. Backoffice består av tre aktivitetsbaserade kontorsrum för totalt 15 personer.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2019-11-27

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Ärendets behandling
Servicenämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2019, § 36.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2019, § 143.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget av anpassning av lokaler i stadshuset avsedda för 
kontaktcenter Mölndals verksamhet enligt bilaga 1.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Servicenämnden, ekonomiavdelningen, enheten för samordning för hållbarhet
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§ 254

KS 356/19

KF-målens koppling till Agenda 2030

Beslut
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på hur de 
globala Agenda 2030-målen ska införlivas i stadens målstyrning.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar arbetsgruppens förslag till koppling mellan fullmäktiges 
övergripande mål och de globala målen i Agenda 2030.

Ärendet
En parlamentarisk grupp tillsattes efter beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti, med 
uppdrag att ta fram underlag som kopplar stadens fem fullmäktigemål till de 17 globala målen 
i Agenda 2030. I beslutet anges att kommunfullmäktige ska besluta om kopplingen mellan de 
fem målen och Agenda 2030-målen. Gruppen överlämnar en rapport som dels visar förslag 
till kopplingar, dels innehåller medskick till den fortsatta processen med att utveckla stadens 
styrning för en hållbar utveckling.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 15 november 2019
Rapport från arbetsgruppen om målens koppling till Agenda 2030.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2019, § 142.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige antar arbetsgruppens förslag till koppling mellan fullmäktiges 
övergripande mål och de globala målen i Agenda 2030.

Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på hur de 
globala Agenda 2030-målen ska införlivas i stadens målstyrning.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 255

KS 299/19

Barn- och ungkulturplan  2019-2023

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar reviderat förslag till Barn- och ungkulturplan.

Ärendet
Kultur för barn och unga är en viktig strategisk fråga i Mölndals stad såväl som inom den 
regionala som den statliga kulturpolitiken. Under 2020 kommer barnkonventionen att bli 
svensk lag, vilket innebär ett barns rätt till kulturella och konstnärliga verksamheter får stöd i 
lagen. Enligt skolans och förskolans läroplaner är tillgång till kultur, eget skapande, kreativitet 
och estetiska lärprocesser viktiga för elevernas allsidiga personliga utveckling. Västra 
götalandsregionen stödjer genom Kultursamverkansmodellen kommunerna i regionen med 
bidrag för professionell barn- och ungkultur. En förutsättning för att kommunerna ska kunna 
rekvirera bidraget, som i Mölndals stads fall uppgår till ca 500.000 kronor per år, är att det 
finns en politiskt antagen barn- och ungkulturplan. Planen är också avgörande för skol-
förvaltningens möjlighet att årligen söka och få Skapande skola-medel från Statens kulturråd 
som 2019 uppgår till 1,2 miljoner kronor. Nuvarande barn- och ungkulturplan står under 
revidering. Enligt stadens styrmodell ska planen - som är styrande för flera förvaltningar – 
antas av kommunfullmäktige.

Ärendets behandling
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 19 september 2019, § 66.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 129.
Skolnämndens presidium har lämnat en kompletterande skrivelse daterad 15 november 2019.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Ordet ”alla” ändras till ”flera” under rubriken ”Ansvar, roller och genomförande” på sidan 8, 
andra stycket, första meningen. Stycket ”Övriga nämnders roll under planperioden” med 
efterföljande brödtext på sidan 9 tas bort. Ordet ”Varje” ändras till ”Berörda” under rubriken 
”Uppföljning och utvärdering” på sidan 9, andra meningen.

Skolnämnden uppmanas att lämna ett kompletterande yttrande inför ärendebehandlingen i 
kommunstyrelsen som särskilt ska betona vikten av bidragen och dess betydelse för 
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verksamheten.

Därefter godkänns förslaget till barn- och ungkulturplan 2019-2023 och sänds vidare till 
kommunfullmäktige för antagande.

Ledamöternas förslag till beslut
Marie Lindqvist (V) föreslår att barn- och ungkulturplanen antas i sitt ursprungliga format 
från kultur- och fritidsnämnden.
Kristian Vramsten (M) föreslår arbetsutskottets förslag till beslut och förändringarna förs in i 
dokumentet och därefter översänds dokumentet för antagande till kommunfullmäktige.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar först att det genomförs redaktionella förändringar i dokumentet för att 
få korrekt meningsbyggnad. Därefter konstaterar ordförande att det finns två förslag till beslut 
och ställer dem mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag till beslut.
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§ 256

KS 341/19

Fairtrade city- Alternativa metoder att verka för rättvis handel

Beslut
- Mölndals stad omdiplomeras inte som Fairtrade City 2020.
- Mölndals stad fortsätter sina inköp av rättvist handlade varor, med samma ambition som 
idag.
- Mölndals stad, på sikt, utvecklar sin samverkan med näringsliv och civilsamhälle inom 
hållbarhetsfrågor.

Reservation
Pernilla Övermark (S), Bernt A Runberg (S), Ove Dröscher (S) och Marie Lindqvist (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Pernilla Övermarks m.fl förslag till beslut. 
Fredrik Mellbin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Mölndals stad är sedan 2018 diplomerad som Fairtrade City. Diplomeringen innebär att 
staden lever upp till kriterier och krav på rättvis handel och ILO:s kärnkonventioner i offentlig 
upphandling och att det bedrivs ett aktivt informationsarbete samt ett samarbete med 
näringsliv och civilsamhälle.

I samband med stadens omdiplomering som Fairtrade City 2019 gav kommunstyrelsen ett
uppdrag till styrgruppen för Fairtrade City Mölndal att till nästa års omdiplomering redovisa 
om det finns alternativa åtgärder som ger samma effekt, samt redovisa eventuella 
konsekvenser om staden inte omdiplomeras.

Under 2019 har styrgruppen sett att engagemanget och närvaron hos styrgruppens medlemmar 
har minskat över tid, samtidigt som informationsarbetet som genomförts inte kunnat 
utvärderas. Vid upphandling av kaffe, te och bananer ställs krav på rättvis handel och ILO:s 
kärnkonventioner och i inköpsskedet prioriteras dessa produkter.

Styrgruppen rekommenderar därför att Mölndals stad inte omdiplomeras som Fairtrade City 
2020, men fortsätter sitt engagemang för hållbar konsumtion inom staden och på sikt 
utvecklar befintlig samverkan med näringsliv och civilsamhälle inom hållbarhetsfrågor.
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Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 130.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
- Mölndals stad inte omdiplomeras som Fairtrade City 2020.
- Mölndals stad fortsätter sina inköp av rättvist handlade varor, med samma ambition som 
idag.
- Mölndals stad på sikt utvecklar sin samverkan med näringsliv och civilsamhälle inom 
hållbarhetsfrågor.

Ledamöternas förslag till beslut
Pernilla Övermark (S) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V), Bernt A Runberg 
(S) och Ove Dröscher (S), att staden ska omdiplomeras enligt de krav som ställs.
Fredrik Mellbin (SD) föreslår att kommunstyrelsen endast beslutar att inte omdiplomeras och 
därmed stryker övriga två punkter från arbetsutskottets förslag till beslut.
Merjem Maslo (M) föreslår, med instämmande av Adam F Laurén (KD), bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns 3 förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Omröstning
Omröstning begärs och ska verkställas. Arbetsutskottets förslag utses till huvudförslag. För att 
utse motförslag ställer ordförande Pernilla Övermarks m.fl. förslag mot Fredrik Mellbins och 
finner att Pernilla Övermarks m.fl. förslag utses till motförslag.
 

Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för arbetsutskottets förslag och nej-röst för 
Pernilla Övermarks m.fl. förslag.

Omröstningsresultat
Med 6 ja-röster, 4 nej-röster och 1 avstår konstaterar ordförande att kommunstyrelsen beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag till beslut.
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Namn Ja Nej Avstår

Kristian Vramsten (M) X   

Bernt A Runberg (S)  X  

Merjem Maslo (M) X   

Marcus Claesson (L) X   

Ingemar Johansson (C) X   

My Högfeldt (MP) X   

Adam F Laurén (KD) X   

Pernilla Övermark (S)  X  

Ove Dröscher (S)  X  

Marie Lindqvist (V)  X  

Fredrik Mellbin (SD)   X

Summa 6 4 1

 

Expedieras till 
Enheten för samordning för hållbarhet, ekonomiavdelningen
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§ 257

KS 320/19

Förändring av beslutshantering inom området medicintekniska 
produkter

Beslut
Mölndals stad ställer sig bakom förslag till förändrad beslutsprocess gällande beslut om 
riktlinjer.

Mölndals stad godkänner att beslut om förändringar i produktanvisningarna från och med den 
1 december 2019 fattas av Västkoms direktör.

Ärendet
Västkoms (Västsvenska kommunalförbundens samorganisation) styrelse fattade 18 juni 2019, 
§ 16, beslut angående beslutshantering inom området medicintekniska produkter.

Västkom beskriver kommunernas beslutsprocess kring förändringar i ”Handbok för personligt 
förskrivna hjälpmedel” som otydlig och orimligt komplicerad. Idag tas förändringar av 
riktlinjer i handboken upp i ”beredningsgruppen handbok och sortiment” samt i ledningsrådet 
för medicintekniska produkter. Därefter rekommenderar Västkoms styrelse kommunerna att 
fastställa riktlinjerna.

Produktanvisningar i handboken fastställs idag av utsedd ansvarig i respektive kommun efter 
rekommendation från ledningsrådet för medicintekniska produkter. I den förändring som 
föreslås så kommer beslut om riktlinjer framöver tas av Västkoms styrelse och beslut om 
produktanvisningar av Västkoms direktör. Styrelsen kan i sin tur delegera beslut om riktlinjer 
till direktören.

Motiveringen till att ändra i beslutshanteringen är att processen att ändra riktlinjer är gedigen i 
avseende att beredning, förankring och dialog sker flertalet gånger med vårdgivarrepresen-
tanter under arbetets gång.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 17 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 138.
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Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Mölndals stad ställer sig bakom förslag till förändrad beslutsprocess gällande beslut om 
riktlinjer.

Mölndals stad godkänner att beslut om förändringar i produktanvisningarna från och med den 
1 december 2019 fattas av Västkoms direktör.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Västkom, GR
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§ 258

KS 321/19

Förändring av omfattning av central internationell samordning inom 
Mölndals stad

Beslut
Tjänsten för internationell samordning minskas i enlighet med beskrivning i tjänsteskrivelse.

Ärendet
Efterfrågan på central internationell samordning har minskat de senaste åren. Stadens 
verksamheter har visat ett begränsat intresse för att använda internationellt samarbete som 
utvecklingsmedel. För att använda stadens resurser på effektivast tänkbara vis föreslås 
tjänsten för internationell samordning omvandlas till att framförallt fokusera på stads-
övergripande projekt, processer samt trend- och omvärldsbevakning. För att upprätthålla en 
grundläggande service kring de internationella frågorna bedöms en tjänstgöringsgrad på ca
10 % behövas.

Beslutet får konsekvenser bland annat för stadens medlemskap i europeiska organisationer 
och för vårt vänortssamarbete. Utan central samordning blir medlemskap i dessa nätverk 
överflödiga. Mölndals stad bör därför begära utträde ur organisationerna SERN (Sweden 
Emilia Romagna Network) och Eurotowns samt avsluta stadens vänortsförbindelser.

Internationell policy för Mölndals stad 2017-2022 ska enligt plan utvärderas i slutet av 2019.
I samband med detta bör den revideras för att överensstämma med detta beslut.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 15 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 131.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Tjänsten för internationell samordning minskas i enlighet med beskrivning i tjänsteskrivelse.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Förvaltningschef SLF
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§ 259

KS 348/19

Förslag till utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och 
avlopp

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar om utvidgning av verksamhetsområdet för Mölndals stads 
allmänna vatten- och avloppsanläggning med 79 stycken fastigheter inom Mölndals stad, 
bland annat i Tulebo.

Ärendet
Verksamhetsområdet för Mölndals stads allmänna vatten- och avloppsanläggning behöver 
utökas. Nuvarande verksamhetsområde reviderades av kommunfullmäktige 2018. Efter 
utbyggnad, samt planerad utbyggnad, av den allmänna VA-anläggningen på olika ställen i 
kommunen är det viktigt att även verksamhetsområdet anpassas till denna utbyggnad.

Ärendets behandling
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 21 oktober 2019, § 68.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 135.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om utvidgning av 
verksamhetsområdet för Mölndals stads allmänna vatten- och avloppsanläggning med 79 
stycken fastigheter inom Mölndals stad, bland annat i Tulebo.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 260

KS 346/19

Förslag till revidering av brukningsavgift för Mölndals stads taxa för 
vatten och avloppstjänster

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan enligt taxebilaga B, daterat den 
2 oktober 2019. Den fasta avgiften höjs med cirka 4 % beroende på typ av mätare. För en 
enfamiljsbostad innebär det att ny fast avgift blir 1080 kr exklusive moms. Den rörliga 
avgiften blir 20,50 kronor per kubikmeter vatten exklusive moms. Dagvattenavgiften blir 83 
kr/tariffenhet.

De nya avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2020.

Ärendet
Nuvarande brukningsavgift för Mölndals stads allmänna vatten- och avloppsanläggning 
antogs av kommunfullmäktige den 14 december 2016 § 193 att gälla från och med den 1 
januari 2017. Avgiftsnivån i nuvarande taxa för de mindre vattenmätarna är 1000 kr per år 
och den rörliga avgiften 19,76 kr per kubikmeter (exkl moms). Dagvattenavgiften är
80 kr/tariffenhet (exkl moms).

Behovet av underhåll av kommunens ledningsnät ökar i takt med stigande ålder på ledningar 
och anläggningar. Andra omständigheter som också påverkar underhållsbehovet är 
klimatförändringar med ökande nederbörd, ökade krav på att säkerställa drickvattenkvaliteten 
och ökade krav avseende att minska driftstörningar i form av inläckage av tillskottsvatten till 
spillavloppsnätet och bräddningar av orenat avloppsvatten. För verksamheten innebär detta ett 
fortsatt ökat behov av inventeringar och undersökningar, och därefter underhållsåtgärder eller 
reinvesteringar. Under våren 2016 beslutade tekniska nämnden om förnyelseplaner för 
ledningsnäten. Inventeringar och underlag för prioritering av driftsförbättringar och åtgärder 
på ledningarna samt uppkomna kapitalkostnader finansieras inom driftsbudgeten, medan de 
faktiska åtgärderna finansieras inom investeringsbudgeten. Därigenom förutsätter ett aktivt 
ledningsförnyelsearbete att medel tillförs inom såväl investeringsbudget som driftsbudget.

Gryaab som driver regionens avloppsreningsverk dit Mölndals avloppsvatten förs har aviserat 
en höjd avgift med 0,4 miljoner kronor inför 2020.
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Verksamheten har de senaste åren gett ett överskott, vilket överförs som en skuld till VA-
kollektivet. En skuld till kollektivet ska enligt vattentjänstlagen användas inom tre år. Skulden 
kan även placeras i en upprättad investeringsfond med särskilda förutsättningar. Detta gjordes 
vid årsskiftet 2018/19. Det finns därmed ingen innestående skuld i nuläget.

Ärendets behandling
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 21 oktober 2019, § 67.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 134.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Tekniska nämnden föreslår att kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan 
enligt taxebilaga B, daterat den 2 oktober 2019. Den fasta avgiften höjs med cirka 4 % 
beroende på typ av mätare. För en enfamiljsbostad innebär det att ny fast avgift blir 1080 kr 
exklusive moms. Den rörliga avgiften blir 20,50 kronor per kubikmeter vatten exklusive 
moms. Dagvattenavgiften blir 83 kr/tariffenhet.

De nya avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 261

KS 308/19

Taxa för Räddningstjänsten för LSO-tillsyn och LBE-tillstånd 2020- 
förlängning av tidigare beslut

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
1. Med stöd av 3 kap, 6 § och 5 kap, 4 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor förlängs nu
gällande beslut om taxa för brandskyddskontroll och taxa för tillsyn.

2. Med stöd av 27 § lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor förlängs nu 
gällande beslut om taxa och tillsyn och tillståndsprövning.

3. Besluten om taxor enligt punkt 1 och 2 gäller till och med 31 december 2020.

Ärendet
Beslut om föreskrift om tillsyns- och tillståndstaxa samt taxa för brandskyddskontroll för 
räddningstjänstförbundet Storgöteborg (nedan även kallad RSG) har fattats i respektive 
medlemskommuns fullmäktige. RSG föreslår en förlängning av ovan angivna taxebeslut i sin 
helhet att gälla i ytterligare ett år.

Nu gällande taxa för tillsyn enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO), taxa för 
tillsyn och taxa för tillstånd enligt lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE) 
beslutades av medlemskommunerna under hösten 2014 och trädde i kraft den 1 januari 2015 
(RSG:s dnr 333/14). Nu gällande taxa för brandskyddskontroll beslutades av medlems-
kommunerna under hösten 2015 och trädde i kraft den 1 januari 2016.

Räddningstjänstförbundet Storgöteborg har påbörjat en översyn av ovan angivna taxor i syfte 
att utreda om taxorna är ändamålsenliga, om det finns behov av förändring av dess kon-
struktion samt om ytterligare samordning mellan taxorna bör ske. För att ändra föreskrifter 
som gäller ett kommunalförbund krävs att likalydande beslut måste fattas av samtliga RSG:s 
sex medlemskommuner och det är därför ytterst viktigt att utformningen av underlag och 
beslut är tydligt och väl genomarbetat. Underlaget ska också skickas till medlems-
kommunerna i god tid innan ikraftträdande. RSG behöver därför mer tid för att kunna ta fram 
ett bra beslutsunderlag och förslag till beslut.

Till detta kommer också att det i betänkandet ”En effektivare kommunal räddningstjänst”, 
SOU 2017:54 föreslås att bestämmelsen om avgift för tillsyn enligt LSO ska ändras så att 
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rätten att ta ut avgift utökas till att avse hela tillsynen och inte enbart avgift för tillsyns-
besöket. Bestämmelsen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020. Någon proposition har ännu 
inte kommit och beslut om lagändring har inte tagits. Men RSG ser det som sannolikt att en 
ändring kommer ske under 2020 och då behöver föreskrift om taxa för tillsyn LSO anpassas 
till den nya regeln.

Sammanfattningsvis så vill RSG att nu gällande taxebeslut förlängs till att gälla till och med 
31 december 2020 för att kunna invänta kommande föreslagna lagändringar samt för att 
kunna ta fram ett samordnat beslutsunderlag för de taxor som tillämpas i förbundets tillsyns-, 
tillstånds- och brandskyddskontrollverksamhet.

Ärendets behandling
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg förbundsstyrelsen har behandlat ärendet den
4 juni 2019, § 50.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 11 oktober 2019.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 132.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
1. Med stöd av 3 kap, 6 § och 5 kap, 4 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor förlängs nu
gällande beslut om taxa för brandskyddskontroll och taxa för tillsyn.

2. Med stöd av 27 § lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor förlängs nu 
gällande beslut om taxa och tillsyn och tillståndsprövning.

3. Besluten om taxor enligt punkt 1 och 2 gäller till och med 31 december 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 262

KS 332/19

Införande av taxa med anledning av nya regler för ägar- och 
ledningsprövning av fristående verksamheter

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Följande avgiftsnivåer för Mölndals stad beslutas och gäller fr.o.m. den 1 januari 2020:
Etablering av ny förskola eller pedagogisk omsorg: 24 000 kronor.
Ansökan om utökande av befintlig förskola eller pedagogisk omsorg: 12 000 kronor.

Ärendet
Riksdagen beslutade den 7 juni 2018 att införa nya krav i Skollagen, för tillstånd för att få 
bedriva enskild verksamhet inom bland annat skolverksamhet. Lagändringarna började gälla 
den 1 januari 2019. Det innebär krav på att fristående verksamheters ägar- och 
ledningskretsen ska vara insatta i de lagar och regler som berör den verksamhet de bedriver 
(SFS 2018:1158). Detta innebär att Mölndals stad som tillsynsmyndighet för kommunens 
fristående förskolor och pedagogisk omsorg, behöver revidera dokument och rutiner.

Ärendets behandling
Skolnämnden har behandlat ärendet den 16 oktober 2019, § 87.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 136.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Följande avgiftsnivåer för Mölndals stad beslutas och gäller fr.o.m. den 1 januari 2020:
Etablering av ny förskola eller pedagogisk omsorg: 24 000 kronor.
Ansökan om utökande av befintlig förskola eller pedagogisk omsorg: 12 000 kronor.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2019-11-27

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 263

KS 349/19

Justering av taxa för offentligt kontroll inom livsmedels-
lagstiftningen

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Taxan för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen, daterad 15 oktober 2019, antas. 
Taxan börjar gälla den 14 december 2019.

Ärendet
SKL har tagit fram underlag till ny taxebestämmelse som bygger på tidigare underlag men 
som uppdaterats med hänsyn till den nya kontrollförordningen. Med dessa ändringar kan 
kommunerna ta ut årsavgifter, registreringsavgifter och avgifter för arbetsuppgifter som 
omfattas av det tidigare begreppet extra offentlig kontroll under 2020.

Den nya kontrollförordningen innehåller ett flertal nya begrepp, men medför inte någon 
förändring av timavgiften mot nuvarande taxa. Det innebär därmed inte några ekonomiska 
konsekvenser för miljönämnden. Att begreppet extra offentlig kontroll tas bort med nu-
varande timavgift på 945 kronor leder till att offentlig kontroll som utförs när en verksamhet 
uppvisar brister kommer att vara den samma som timavgiften för den planerade offentliga 
kontrollen, det vill säga 1051 kronor.

Ärendets behandling
Miljönämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2019, § 117.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 139.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Taxan för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen, daterad 15 oktober 2019, antas. 
Taxan börjar gälla den 14 december 2019.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 264

KS 342/19

Begäran från byggnadsnämnden om att få utnyttja eget kapital

Beslut
Begäran beviljas med hänsyn tagen till ärenden som har överklagats och försenats utanför 
byggnadsnämndens kontroll samt tidigare beslutat konjunkturavdrag i kommunbidraget på
3 mkr/år.

Ärendet
Stadsbyggnadsförvaltningens prognos tyder på lägre intäkter och risk för högre kostnader än 
budgeterat. På grund av detta väntas byggnadsnämndens nettokostnad bli cirka 1,5 mnkr 
sämre än budgeterat. Utfallet av intäkterna är dock svårt att förutse.

Ärendets behandling
Byggnadsnämnden har behandlat ärendet den 16 oktober 2019, § 92.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 137.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Begäran beviljas med hänsyn tagen till ärenden som har överklagats och försenats utanför 
byggnadsnämndens kontroll samt tidigare beslutat konjunkturavdrag i kommunbidraget på
3 mkr/år.

Ledamöternas förslag till beslut
Pernilla Övermark (S) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V), avslag till 
byggnadsnämndens begäran.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till 
Byggnadsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 265

KS 202/19

Svar på motion (SD) om att lägga ner stadens hyrcykelsystem

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Motionen avslås med hänvisning till under 2018 tecknade avtal och samverkansavtal med 
Göteborgs stad.

Reservation
Fredrik Mellbin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Joel Olsson (SD) har i en motion daterad 16 maj 2019 till kommunfullmäktige föreslagit att 
Mölndals stad avvecklar befintliga och planerade system med hyrcyklar.

Mölndals stad har tydliga mål om att öka det hållbara resandet. För att nå målen behöver 
kommunen ta flera steg där ökad andel cykling och ökat kombinationsresande är två viktiga 
delar. Mölndals stad vill öka det hållbara resandet och det finns stor potential för ökade cykel 
och kombinationsresor i Mölndal genom ett lånecykelsystem. Mölndals stad har även tecknat 
avtal med leverantören Nextbike och Göteborgs stad.

Ärendets behandling
Kommunfullmäktige har den 22 maj 2019, § 89, remitterat motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat motionen till tekniska nämnden.
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 21 oktober 2019, § 71.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 140.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Motionen avstyrks.

Ledamöternas förslag till beslut
Fredrik Mellbin (SD) föreslår bifall till motionen.
Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.
Kristian Vramsten (M) föreslår följande motivering till avslaget: Motionen avslås med 
hänvisning till under 2018 tecknade avtal och samverkansavtal med Göteborgs stad.
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut. Därefter frågar ordförande om kommun-
styrelsen beslutar att godkänna Kristian Vramstens motivering till avlagsbeslutet och finner 
att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2019-11-27

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 266

KS 204/19

Svar på motion (V) om pendelparkeringar

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Motionen avslås och staden inväntar färdigställandet av handlingsplanen för pendel-
parkeringar i Västra Götalands län innan beslut om ytterligare utredningar tas.

Reservation
Marie Lindqvist (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Vänsterpartiet i Mölndal yrkar i sin motion till kommunfullmäktige att kommunen utreder var 
en pendelparkering i centrala Mölndal skulle kunna lokaliseras samt att kommunen utreder 
möjligheten att erbjuda kostnadsfri parkering för de invånare som nyttjar kollektivtrafiken. 
Kommunstyrelsen har begärt in tekniska nämndens yttrande över motionen.

Ärendets behandling
Kommunfullmäktige har den 22 maj 2019, § 90, remitterat motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat motionen till tekniska nämnden.
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 21 oktober 2019, § 70.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 141.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Tekniska nämnden avstyrker motionen och råder kommunstyrelsen att invänta 
färdigställandet av handlingsplanen för pendel-parkeringar i Västra Götalands län innan beslut
om ytterligare utredningar tas.

Ledamöternas förslag till beslut
Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.
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§ 267

KS 339/19

Uppdrag utredning av framtida drift för Streteredsbadet

Beslut
Kommunstyrelsen noterar kultur- och fritidsnämndens beslut om att överta driften av 
Streteredsbadet från och med 1 januari 2020. Kommunstyrelsen vill under kvartal 2 få en 
redovisning av kultur- och fritidsnämnden avseende ekonomiskt utfall för övertagandet. 
Kommunstyrelsen förtydligar också att driften av Streteredsbadet inkluderas i budgetposten 
Åbybadet.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutade i § 122/19 att uppdra åt kultur- och fritidsnämnden, i samråd med 
fastighetsavdelningen, utreda Streteredsbadets framtida drifts- och verksamhetsinnehåll samt 
hyresnivå. Utredningen ska presenteras i oktober 2019. Under tiden ska hyran vara 
oförändrad. I förhandlingar med Mölndals Allmänna Simsällskap (MASS) framkom det att 
MASS inte har förutsättningar för att driva vidare Streteredsbadet i egen regi och MASS har 
därför tackat nej till en överenskommelse med Mölndals stad att driva Streteredsbadet enligt 
Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP).

MASS har idag ett hyresavtal direkt med fastighetsavdelningen för Streteredsbadet.

Ärendets behandling
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 17 oktober 2019, § 76.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, 128.
Kultur- och fritidsförvaltningen har inkommit med kompletterande underlag 22 november 
2019.

Förslag till beslut
Ärendet lämnas till kommunstyrelsen utan eget förslag till beslut. Till behandling i 
kommunstyrelsen ska ärendet kompletteras med ekonomiska kalkyler, rättsliga regleringar 
kring övertagande av verksamhet och riskanalys.

Ledamöternas förslag till beslut
Kristian Vramsten (M) föreslår att kommunstyrelsen noterar kultur- och fritidsnämndens 
beslut om att överta driften av Streteredsbadet från och med 1 januari 2020. 
Kommunstyrelsen vill under kvartal 2 få en redovisning av kultur- och fritidsnämnden 
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avseende ekonomiskt utfall för övertagandet. Kommunstyrelsens förtydligar också att driften 
av Streteredsbadet inkluderas i budgetposten Åbybadet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Kultur- och fritidsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 268

KS 392/18

Information om utredning av solcellspark på Kikås

Beslut
Mölndals Energi AB får i uppdrag att utreda en byggnation av en solcellsanläggning på Kikås 
deponi enligt utredning från tekniska nämnden.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav tekniska nämnden ett uppdrag 2018-10-03 att utreda möjligheterna för 
en solcellspark på Kikås avfallsanläggning.

Tekniska förvaltningen har tillsammans med Mölndal Energi AB gjort en utredning som visar 
på att det är klart möjligt att ha en solcellsanläggning på Kikås. Utifrån utredningens kalkyler 
om investeringskostnader och nuvarande elpriser har anläggningen en ekonomisk bärighet. 
Utifrån dessa värden har en känslighetsanalys gjorts med ökade investerings-kostnader om ca 
10 % och olika senarior med varierande elpriser. I sämsta fall med väldigt lågt elpris och 
ökade investeringskostnader kommer anläggningen ge negativ avkastning, i övriga fall ger 
anläggningen ett positivt utfall. Avkastningen är dock inte i de flesta senarior i nivå med de 
krav som ställs på Mölndal Energi AB. Solcellsanläggning som tar cirka 6 ha i anspråk av 
ytan på Kikås avfallsanläggning kan ge cirka 3 GWh per år. Tekniska förvaltningen ser det 
som naturligt att Mölndal Energi AB genomför och står som ägare till denna anläggning.

Ärendets behandling
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 23 september 2019, § 54.
Arbetsutskottet remitterade ärendet till stadsledningsförvaltningen den 9 oktober 2019, § 121.
Mölndal Energi AB har fått ge sin syn på frågan.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 133.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger Mölndal Energi i uppdrag att bygga en solcellsanläggning på Kikås
deponi enligt utredning.

En eller flera delägare till solcellsparken kan finnas om bolaget bedömer det som fördelaktigt.
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Mölndal Energi ska utan kostnad få disponera erforderlig mark och andra erforderliga 
faciliteter för solcellsanläggningen på Kikås deponi under anläggningens tekniska och 
ekonomiska livslängd.

Ledamöternas förslag till beslut
Kristian Vramsten (M) föreslår att Mölndal Energi får i uppdrag att utreda en byggnation 
av en solcellsanläggning på Kikås deponi enligt utredning. Förslaget antas.

Protokollsanteckning
Pernilla Övermark (S) medges lämna följande protokollsanteckning för de socialdemokratiska 
ledamöterna:
Vi socialdemokrater anser att det är viktigt att det verkligen blir byggt en solcellsanläggning.

Expedieras till 
Mölndal Energi AB, tekniska nämnden
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§ 269

KS 367/19

Uppdrag om kostnadseffektiv upphandlings- och 
inköpsorganisation

Beslut
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att:
1. Utreda förutsättningarna till en centraliserad upphandlingsfunktion
2. Göra en översyn av stadens hela inköps-/beställarorganisation
3. Utveckla modellen för kategoristyrd upphandling utifrån Mölndals stad 
förutsättningar. Konsultstödet på 300 000 kr finansieras inom stadsledningsförvaltningens 
ram.

Förtydliganden kring uppdragen:
1. Utreda förutsättningarna till en centraliserad upphandlingsfunktion
Utredningen ska belysa vad talar för respektive emot en centraliserad respektive 
decentraliserad upphandlingsorganisation samt budgetmässiga effekter av de båda 
alternativen. Utredningen ska redovisas till kommunstyrelsen den 8 april 2020.

2. Göra en översyn av stadens hela inköps-/beställarorganisation
Av översynen ska framgå kartläggning/ inventering/redovisning av antalet beställare samt 
förvaltningarnas behov av beställare och direktupphandlare. Översynen ska även innehålla 
förslag på hur beställarfunktionen ska organiseras för att minska felaktigheterna med inköp 
och ökad kostnadseffektivitet. Översynen ska redovisas till kommunstyrelsen den 8 april 
2020.

3. Utveckla modellen för kategoristyrd upphandling utifrån Mölndals stads förutsättningar
Ett mer strategiskt arbete med upphandling förutsätter att nya arbetsformer som överbryggar 
stuprören utvecklas. Upphandlingsmyndigheten har utarbetad en kategoristyrningsmodell som 
tillämpas genom att upphandlingsenheten och de olika förvaltningarna håller samman hela 
arbetet av upphandlingar inom ett visst område, exempelvis mat, fastighet, kontorsmaterial 
m.m. Detta för att utveckla tydliga försörjningsstrategier inom respektive kategori som är i 
linje med stadens antagna mål.

Upphandlingsenheten får i uppdrag att påbörja utveckla och införa modellen för kategoristyrd 
upphandling inom byggentreprenader och IT. Prioriteringen är motiverat utifrån att 
byggentreprenader står för nästan hälften av de totala inköpen samt att IT blivit ett allt 
viktigare område utifrån det kommande behovet av ökad digitalisering. Delrapportering sker 
till arbetsutskottet 6 maj 2020.
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Ärendet
Mölndals stad köper årligen varor, tjänster och entreprenader för ca 1,3 miljarder kronor.

Den nuvarande upphandlingsorganisationen är centraliserad avseende stadsövergripande 
ramavtal men decentraliserad vad avser förvaltningsspecifika behov.  Den decentraliserande 
beställarorganisationen i staden består av ca 500 beställare med varierande kompetens inom 
inköp och upphandling.

Av revisionens upphandling- och inköpsgranskningar framgår att det finns brister vad gäller 
tillräckliga behovsanalyser och målsättning inför inköp/ upphandling. Brister förekommer 
även i avtalstroheten. Från KS yttrande 2019-09-18: ”Inköpsarbetet d v s de faktiska inköpen 
och inte de centrala upphandlingarna, såväl inom som utanför ramavtal saknar i många 
avseenden struktur, samordning och helhetsperspektiv.” Konsekvensen är att det sker 
direktupphandling av varor och tjänster som istället borde avropats på ramavtal vilket leder 
till förlorat förtroende hos leverantörer och ökade kostnader för staden.

För att öka kostnadseffektiviteten behöver därmed upphandlingsorganisationen bli mer 
strategisk.

Detta kommer att vara särskilt viktigt i takt med att välfärdens finansiering blir en allt större 
utmaning för kommuner och regioner.

Ärendets behandling
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2019, § 144.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att:
1. Utreda förutsättningarna till en centraliserad upphandlingsfunktion
2. Göra en översyn av stadens hela inköps-/beställarorganisation
3. Utveckla modellen för kategoristyrd upphandling utifrån Mölndals stads 
förutsättningar. Konsultstödet på 300 000 kr finansieras inom stadsledningsförvaltningens 
ram.

Förtydliganden kring uppdragen:
1. Utreda förutsättningarna till en centraliserad upphandlingsfunktion
Utredningen ska belysa vad talar för respektive emot en centraliserad respektive 
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decentraliserad upphandlingsorganisation samt budgetmässiga effekter av de båda 
alternativen. Utredningen ska redovisas till kommunstyrelsen den 8 april 2020.

2. Göra en översyn av stadens hela inköps-/beställarorganisation
Av översynen ska framgå kartläggning/ inventering/redovisning av antalet beställare samt 
förvaltningarnas behov av beställare och direktupphandlare. Översynen ska även innehålla 
förslag på hur beställarfunktionen ska organiseras för att minska felaktigheterna med inköp 
och ökad kostnadseffektivitet. Översynen ska redovisas till kommunstyrelsen den 8 april 
2020.

3. Utveckla modellen för kategoristyrd upphandling utifrån Mölndals stads förutsättningar
Ett mer strategiskt arbete med upphandling förutsätter att nya arbetsformer som överbryggar 
stuprören utvecklas. Upphandlingsmyndigheten har utarbetad en kategoristyrningsmodell som 
tillämpas genom att upphandlingsenheten och de olika förvaltningarna håller samman hela 
arbetet av upphandlingar inom ett visst område, exempelvis mat, fastighet, kontorsmaterial 
m.m. Detta för att utveckla tydliga försörjningsstrategier inom respektive kategori som är i 
linje med stadens antagna mål.

Upphandlingsenheten får i uppdrag att påbörja utveckla och införa modellen för kategoristyrd 
upphandling inom byggentreprenader och IT. Prioriteringen är motiverat utifrån att 
byggentreprenader står för nästan hälften av de totala inköpen samt att IT blivit ett allt 
viktigare område utifrån det kommande behovet av ökad digitalisering. Delrapportering sker 
till arbetsutskottet 6 maj 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Upphandlingsenheten
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§ 270

KS 324/19

Utvärdering av jämställdhetspriset

Beslut
Mölndals stads jämställdhetspris delas ut i ytterligare två år och därefter görs ny uppföljning. 
Fortsatt arbete med jämställdhetspriset ska beakta uppföljningens slutsatser och förslag. 
Sociala hållbarhetsutskottet får även avstå från att dela ut priset.

Reservation
Fredrik Mellbin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Mölndals stads jämställdhetspris instiftades 2017 efter en motion av Delaram Esmaeili (L) 
och Elin Andersson (L) att framgångsrikt jämställdhetsarbete ska lyftas, uppmärksammas och 
belönas, och att Mölndals stad ska inrätta ett jämställdhetspris. En uppföljning har gjorts 
under hösten 2019.

 

Bedömningen är att jämställdhetspriset bidragit till att uppmärksamma jämställdhetsarbete 
som sker i Mölndal och att nationaldagsfirandet varit ett passande sammanhang för utdelning 
av priset. Mottagarna av både det externa priset och det interna hedersomnämnandet under de 
två år priset funnits vittnar om att priset och uppmärksamheten bidragit till att de stärkts i sitt 
arbete.  Arbetsprocessen kring jämställdhetspriset har successivt funnit former som fungerar, 
men arbetet kan utvecklas ytterligare. Till exempel skulle priset vinna på att tydligare vara en 
del av ett sammanhang. Detta kan skapas genom att prisets koppling till både de nationella 
jämställdhetsmålen och de globala målen i Agenda 2030, där mål 5 handlar om jämställdhet, 
lyfts fram tydligare i kommunikationen.

 

Önskvärt vore också att kunna knyta priset till lokala målsättningar för jämställdhetsarbetet i 
Mölndal. Arbetet med att uppmuntra till nomineringar skulle kunna utvecklas, men är 
beroende av begränsad tillgång till arbetstid. Medverkan av extern specialist i berednings-
arbetet har varit mycket värdefull. Dock har arbetet med att analysera de nominerade 
förslagen visat att kriterierna för priset behöver utvecklas, bland annat vad gäller att beskriva i 
vilket sammanhang och med vilken systematik och långsiktighet de nominerade insatserna 
gjorts. Sammantaget är bedömningen att priset bidrar positivt, att kriterier bör utvecklas och 
ny uppföljning göras efter ytterligare två års utdelning.
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Ärendets behandling
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 29 oktober 2019, § 57.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Mölndals stads jämställdhetspris delas ut i ytterligare två år och därefter görs ny uppföljning. 
Fortsatt arbete med jämställdhetspriset ska beakta uppföljningens slutsatser och förslag. 
Sociala hållbarhetsutskottet får även avstå från att dela ut priset.

Ledamöternas förslag till beslut
Fredrik Mellbin (SD) föreslår att jämställdhetspriset avvecklas.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till 
Sociala hållbarhetsutskottet, ekonomiavdelningen
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§ 271

KS 361/19

Mölndalsbostäder ABs ansökan om markanvisning, del av Fässberg 
1:33, 1:63 och 1:64

Beslut
Ärendet utgår.

Ärendet
Mölndalsbostäder inkom 2019-09-27 med en ansökan om markanvisning gällande del av 
1:33, del av 1:63 och del av 1:64 med intentionen att uppföra ett gruppboende enligt LSS.

Ytan är idag planlagd som allmän plats och består idag av gräsbevuxen mark vilken gränsar 
till bebyggelse, skog och naturområde. Under markanvisning och planuppdrag ska 
utredningar ske kring hantering av grönstråk, avstyckning, inlösen av samfällighet samt flytt 
av vatten- och avloppsledningar.

Markanvisningen ger Mölndalsbostäder AB ensamrätt att, under en tid av två år från och med 
beslut i plan- och exploateringsutskottet, förhandla med staden i syfte att teckna ett 
köpekontrakt avseende förvärv av det aktuella markområdet. Markanvisningen utgör vidare 
en trygghet för Mölndalsbostäder AB att investera i fortsatt planering och projektering av 
aktuellt område.

Planerad fastighet uppgår till ca 3500 kvm och ytan på den planerade byggnaden uppgår till 
ca 600 kvm BTA.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 12 november 2019, § 101.
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§ 272

KS 144/19

Mölndals stads ekonomirapport för oktober 2019

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
I oktober månads ekonomirapport prognostiseras stadens resultat för 2019 till 290 mnkr. Här 
ingår nämndverksamheten med 73,7 mnkr, markförsäljning i samband med exploatering på 
sammanlagt 63,7 mnkr samt eftersläpningsersättning för hög befolkningstillväxt 2018 med 
70,7 mnkr. För den ordinarie löpande verksamheten stannar det prognostiserade resultatet 
därmed på 155,6 mnkr. Det är med andra ord väsentligt att uppmärksamma att resultatet på 
sista raden inkluderar drygt 70 mnkr i form av en så kallad eftersläpningsersättning som 
staden blivit berättigad till 2019.
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§ 273

KS 378/19

Initiativärende från (SD) angående IS terrorister

Beslut
Ärendet remitteras till arbetsutskottet för beredning.

Ärendet
Fredrik Mellbin (SD) har initierat ett ärende där han vill att kommunstyrelsen beslutar att 
Mölndals stad snarast vidtar de åtgärder som krävs för att kunna omöjliggöra för IS-terrorister 
att återvända till Mölndal.

Ärendets behandling
Skrivelse från Fredrik Mellbin (SD) daterad 26 november 2019.

Expedieras till 
Arbetsutskottet
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§ 274

Information Forsåker

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Bjarne Fjellanger, VD Mölndala AB, föredrar det fortsatta arbetet med industrikärnan i 
Forsåkersområdet.
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